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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-08-17  
 

Justerat: 2006-08-22 
 
 
………………………….   ……………………………. 
Margareta Lilliestråle FA  Jan Wihlborg IFS    
 
Närvarande:  
Ledamöter: mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 

  Jan Wihlborg IFS  
Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Åsa Borgström  NHR 
   

Frånvarande:  Agnetha Mbuyamba  RBU 
Anita Åkerhielm HiS 

 
Sekreterare:   Solveig Blid  
      
Tjänstemän:  enhetschef  Håkan Wiegandt 
   planeringssekreterare Matilda Ekström Sundberg 

 
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Brahe kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Jan Wihlborg utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta Lilliestråle justera 
dagens protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2006-08-22 efter 
kl 9.00. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-05-30 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Remiss angående kvinnofrid 
(skrivelser med i utskicket)  
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Matilda Ekström Sundberg redogjorde för förvaltningens svar på remissen om reviderat 
program för Kvinnofrid – våld i nära relationer.  
 
Programförslaget syftar till att skapa förutsättningar för ett likvärdigt arbete med 
kvinnofridsfrågor i stadens nämnder och bolag. I programmet beskrivs utgångspunkterna 
för stadens arbete med mäns våld mot kvinnor. Programmet föreslås gälla 2006-07-01 till 
2010-12-31. Förvaltningens lokala handlingsprogram från juni 2004 har reviderats för att 
överensstämma med Stockholms stads program. Det lokala handlingsprogrammet tar 
också upp att det förekommer våld i samkönade relationer och att män blir slagna av 
kvinnor.  
   
Vid Östermalms stadsdelsförvaltning finns Resursgruppen för Kvinnofrid – våld i nära 
relationer, med representanter från alla enheter inom Socialtjänsten, Äldreomsorgen, 
närpolisen, Brottsofferjouren, Östermalms beroendemottagning och från den psykiatriska 
öppenvårdsmottagningen.  

 
§ 7. Nuläge gällande bostäder för personer med psykisk funktionsnedsättning 
Håkan Wiegandt redogjorde för frågan.  
 
De planerade boendena för målgruppen börjar färdigställas. Först kommer gruppbostaden 
på Rio, med 7 lägenheter, som beräknas bli inflyttningsklara vid årsskiftet. Det finns ett 
antal personer som bedöms vara lämpliga för boendet på Rio, t.ex. utifrån ålder. Arbetet 
med ”hemtagning” sker i samverkan med landstinget.  
 
Stödboendet Jarlabo avvecklas i början av 2008. Det nya stödboendet på Svea Artilleri 
med 6 lägenheter som beräknas bli klara oktober-november 2007, ersätter till viss del 
Jarlabo. Gruppbostaden på Gärdesbacken med 7 lägenheter, beräknas bli klara tidigast 
maj 2007. Ytterligare 15 lägenheter för målgruppen planeras i det nya bostadsområdet i 
Hjorthagen. 
 
RSMH och IFS inväntar inbjudan till samverkan. 
 
§ 8. Info om antalet personer med psykisk funktionsnedsättning som bor på 
vårdhem ute i landet 
Håkan Wiegandt redogjorde för frågan.  
 
För närvarande finns det 24 personer inom målgruppen som bor på boenden ute i landet. 
De flesta bor i HVB-hem – Hem för Vård och Boende. Några av dessa personer kommer 
att bli aktuella för boenden i någon av de nya gruppbostäderna. 
 
Frågan uppkom om det inte finns fler personer som är i behov av bostad och att de t.ex. 
kan finnas bland de personer som är aktuella på Östermalmsmottagningen, och inte får 
information om stadsdelsförvaltningens insatser till målgruppen. Förslag uppkom om att 
på nästa samverkansmöte med landstinget ta upp frågan om hur psykiatrin ska informera 
personer om de insatser som kan fås genom stadsdelsförvaltningen.  
 
§ 9. Insatser enligt SoL respektive LSS för personer med psykisk 
funktionsnedsättning 
Håkan Wiegandt redogjorde för frågan.  
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I stadsdelen finns 2 personer inom målgruppen som har insatser enligt LSS, vilket är en 
låg siffra. I LSS-lagstiftningen tillhör personer inom målgruppen det som kallas för 
personkrets 3. Personkrets 1 och 2 är de personer som omfattades av gamla omsorgslagen. 
Vid flyttning – ”hemtagning” – av personer till gruppboende i stadsdelen, kommer 
information att ges till de berörda om möjlighet till insats enligt LSS.  
 
Socialstyrelsen gör för närvarande en översyn av LSS-lagen.  
 
§ 10. Infobroschyr för Socialpsykiatriska enheten 
Håkan Wiegandt redogjorde för frågan.  
 
Informationsbroschyren från Socialpsykiatriska enheten början bli klar i sin struktur och 
kommer snart att delges handikapprådets ledamöter för synpunkter. 
 
Det framkommer att det i utkastet till broschyren hänvisas till de olika församlingarna 
inom Svenska kyrkan, i stadsdelen, som målgruppen kan vända sig till. Handikapprådet 
anser att det i broschyren bör framgå att det i stadsdelen finns olika trossamfund med 
verksamheter som målgruppen kan vända sig till.  
 
 § 11. Tjut Medborgarförslag om ändring av organisationen för personer med 
funktionsnedsättning (skrivelse med i utskicket) 
 
I avvaktan slutgiltigt ställningstagande i frågan, vilket ska vid nästa sammanträde 2006-
09-07, anser handikapprådet att argumenten att den nuvarande organisationen är från 
2003 och att nuvarande resursfördelningssystem är i enlighet med den nuvarande 
organisationen är bristfälliga. En grundlig översyn av organisationen bör kunna göras 
när som helst, oavsett om det relativt nyligen gjorts en omorganisation.  
 
Det faktum diskuterades att sysselsättning ges för personer med psykisk 
funktionsnedsättning genom Lotsen och ArbetsCentrum, men inte till personer med fysisk 
funktionsnedsättning, och om det skulle se annorlunda ut om organisationen vore som 
enligt förslaget.  
  
§ 12. Tjut Medborgarförslag Sysselsättning personkrets 3 och för personer med 
funktionsnedsättning (skrivelser med i utskicket)  
 
Handikapprådet är positivt till förslaget. 
 
Handikapprådet anser att behovet av sysselsättning för målgruppen inte är tillgodosett 
genom den tilltänkta verksamheten. Det finns många fler personer som är i behov av 
sysselsättning. Rådet vidhåller sina förslag från 2006-03-09 och 2006-04-03: 
 
”2006-03-09 Handikapprådet föreslår att det tillsätts en arbetsgrupp för att arbeta med 
frågan och att Love Larsson till nästa möte skriver ner några rader om aktuell situation 
vad gäller planer och diskussioner i staden, för att ha som diskussionsunderlag. 
Handikapprådet kan inte acceptera att personer tillhörande personkrets 3 fortfarande är 
utan sysselsättning.” 

 
”2006-04-03 Personer som tillhör personkrets 3 enligt LSS får inte daglig sysselsättning. 
De har därför rätt att få sysselsättning enligt SoL. Den rutinen tillämpas redan för 
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psykiskt funktionshindrade personer. Vi föreslår att samma rutin tillämpas 
fortsättningsvis också för fysiskt funktionshindrade personer. Östermalms stadsdelsnämnd 
bör beräkna antalet personer, beräkna kostnader och ansöka om tilläggsanslag (eftersom 
anslag ej söktes i budget). I sammanhanget bör också åtgärder vidtas för att andra 
kostnader för personkrets 3 anmäls till utjämningssystemet för LSS.”  

 
§ 13.  Skrivelse till kommunstyrelsens handikappråd om socialt handikappade 
personer (bordlagd fråga, skrivelse med i tidigare utskick ) 
 
Frågan bordlades till nästa möte, Per-Ola Larsson ska formulera om skrivelsen. 
 
§ 14. Barnfrågor – Skolskjutsar (bordlagd fråga, skrivelse med i tidigare utskick) 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 15. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten (bordlagd föregående möten) 
 
Till listan lades förslagen att bjuda in uppsökaren Ulrika Gustavsson och det personliga 
ombudet Anita Johnsson till mötet i oktober, för att prata om sina erfarenheter av arbetet 
och hur de kompletterar varandra med sina olika funktioner. 
 
Till listan lades också förslaget att bjuda in Love Larsson till möte i september, eller 
senare, för att prata om sina erfarenheter utifrån arbetet som enhetschef för Enheten för 
personer med funktionsnedsättning.  
  
§ 16. Synpunkter/frågor kring info i utskicket (bordlagd föregående möten) 
 
Informationen läses igenom till nästa möte och eventuella intressanta skrivelser tas upp på 
sammanträdet. 
 
§ 17. Listan på inkommen info (bordlagd föregående möten) 
 
Jan Wihlborg anmälde intresse av att läsa några av de på listan angivna skrivelserna. 
 
§ 18. Övriga frågor 
Angående de planerade stödboendena och gruppbostäderna i stadsdelen föreslår 
handikapprådet att något av boendena inrättas som ett korttidsboende för personer med 
psykisk funktionsnedsättning. Det skulle kunna fungera som en mellanform mellan 
sjukhusinläggning och eget boende, t.ex. efter utskrivning från sjukhusvistelse och innan 
personen är redo att klara av ett eget boende. 
 
§ 19. Avslutning 
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 

 
Bilaga: Aktivitetslistan 


